
-1- 



-2- 

    VšemÊ jubilantům,Ê kteříÊ v lednu oslavíÊ svéÊ narozeniny,ÊÊÊÊÊ
srdečněÊblahopřejeme:  

 
Hynková Hana 
Trávníček František 
Glänznerová Marie 
Vajrauchová Ludmila 
Kučera Josef 
Kopecká Marie 
 

„VÊživotěÊjeÊjenÊjednoÊštěstíÊ-ÊÊÊmilovatÊaÊbýtÊmilován“. 
GeorgeÊSand 

VeřejnéÊzasedáníÊdneÊ16.Ê12.ÊÊ2024 
PřítomnoÊbyloÊ8ÊčlenůÊZO. 

 
ZOÊschválilo:ÊÊ 
- plán inventur v obci na rok 2024 za účelem sestavení účetní  
uzávěrky k 31. 12. 2024. 
- schválilo Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2025-2029 
pro Mateřskou školu Sebranice, okres Svitavy, 569 62  Sebranice 
40. 
- rozpočet na rok 2025 pro Mateřskou školu Sebranice, okres  
Svitavy, 569 62  Sebranice 40. 
- Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2025-2027 pro Obec 
- rozpočet Obce Sebranice na rok 2024 v příjmech 22.892.000,- Kč 
a ve výdajích 21.980.364,- Kč, financování -911.636,- Kč. 
Rozpočet je navrhován jako schodkový. Schodek bude kryt  
finančními prostředky z minulých let. 
-pravomoc starostce obce Sebranice provést rozpočtové opatření 
č. 6/2024 k rozpočtu za rok 2024, stav ke dni 31. 12. 2024.  
Provedená rozpočtová změna bude předložena na 1. jednání ZO 
v roce 2025. 
ZOÊvzaloÊnaÊvědomí:Ê 
- zápis z dílčího přezkoumání hospodaření obce za období od  
01. 01. 2024 do 02. 12. 2024 s výrokem „nebyly zjištěny chyby  
a nedostatky“. 

LenkaÊKaralová,ÊstarostkaÊobce 

SpolečenskáÊkronika 

PravidelnýÊsvozÊodpadů 
Leden,ÊúnorÊÊ2025 

Popelnice:Ê17.1., 31. 1., 14. 2., 28. 2. 
Plasty:Ê20. 1., 17. 2. 
Papír,Êolej,Êplechovky:Ê31.Ê1. 
ÊÊÊÊÊSvozÊ papíru,Ê olejeÊ aÊ plechovekÊ –Ê v denÊ svozuÊ musíÊ býtÊ 
odpadÊpřipravenÊvenkuÊpředÊdomemÊránoÊdoÊ7Êhodin,ÊabyÊbylÊ
vyvezen. 

ZÊjednáníÊZO 

PozvánkaÊnaÊveřejnéÊzasedáníÊZO 
Zveme občany  

na veřejné zasedání ZO, které se koná  
vÊpondělíÊ13.Ê1.Ê2025ÊvÊ17.30Êhodin 
v zasedací místnosti Obecního úřadu. 

PoplatkyÊzaÊrokÊ2025 
 
     Poplatky lze uhradit na číslo účtu: 1217273389/0800,  
do VS uveďte číslo popisné, nebo na pokladně OÚ v úřední dny.  
 
Odpady: 850 Kč/osoba  
Pes: 200 Kč  
Další pes 260 Kč  
Splatnost:ÊdoÊ28.Ê2.Ê2025Ê 
 
Poplatek za STA: 200 Kč,  
SplatnostÊdoÊ30.Ê4.Ê2025 
 
     Upozorňujeme občany, kteří uplatňují osvobození na 3. a další 
nezaopatřené dítě, aby doložili potvrzení o studiu u dětí starších 
15 let nejpozději do 28.Ê2.Ê2024.Ê 

RokÊ2024ÊjeÊzaÊnámi 

StatistikaÊrokuÊ2024 
 
     V roce 2024 jsme se rozloučili s 8 občany, všem děkujeme teď 
už na druhý břeh za to, co pro naše společenství vytvořili, a že tu 
byli s námi. S láskou budeme vzpomínat na pana Zdenka Flídra, 
pana Josefa Jílka, pana Jindřicha Jílka, paní Miladu Krejčovou, 
pana Josefa Nezbedu, paní Anežku Klejchovou a na pana  
Jaroslava Havla 
 
     Do života naší obce vítáme naše nové občánky: Martina  
Jelečku, Leilu Kuckovou, Adélu Kučerovou, Rosalii Tmejovou, 
Jana Drobného, Mariannu Kmoškovou, Amálii Prokůpkovou, Jiřího  
Nechvíle, Filipa Kučeru a Marka Gabriela. A všem přejeme zdraví, 
lásku svých rodičů a radost z toho, že se narodili právě v této  
době.  
 
Přistěhovalo se 41 občanů. 
Odstěhovalo se 31 občanů.  
 
CelkemÊkÊ1.Ê1.Ê2025ÊnásÊvÊSebranicíchÊjeÊ994.  
Děti do 15 let: 165 
Děti 15-18 let: 44 
Dospělí: 755: muži: 382, ženy: 373 
Cizinci: 30 
 
Průměrný věk obyvatel: 39,96 
 
 
     V roce 2024 jsme hospodařili s příjmy 25.100.729 Kč a vydali 
jsme: 28.169.034 Kč. Financování: 3.068.305 Kč - využití  
prostředků z minulých let. 

Drazí spoluobčané, 
     rok 2024 je za námi, a chce se mi křičet hurráááá. Ano, až 
takhle jsem ráda. 
     Povedlo se nám to, co jsme si naplánovali v rozpočtu, a pěkné 
práce bylo uděláno (jak té viditelné, tak i té neviditelné – papírové, 
které přibývá, a tu viditelnou, tvořivou práci tím až snižuje. Já si té 
tvořivé práce vážím více). Abych to vysvětlila: okolo papíru se 
chodí několik let, kolikrát je to nesmyslné, většinou nedávající 
smysl. A když vyběháte papíry, tak by se chtělo, aby to dílo bylo 
ihned hotovo. To se děje hlavně, když jde o peníze dotační.  
Financujeme-li si to sami z obecních prostředků, už si to můžeme 
lépe ovlivnit alespoň tím, že nemusíme honit čas, můžeme si tak 
dodržovat i správné technologické postupy. No, ale bez těch  
dotačních peněz, to zatím nejde. 
     Popisuji Vám to takto obšírně, a to proto, že Vás už několik let 
v našich novinách informujeme o chodnících, které se připravují od 
čp. 201 až ke kapličce na Pohoře. Chodníky se udělají na levé 
straně silnice (na to je již stavební povolení a nyní se řeší projekt 
pro provedení stavby). Vše bude včetně nových autobusových 
zastávek, odvodnění a obnovy osvětlení. Při té příležitosti se bude 
opravovat celá silnice, a to po celém úseku od čp. 201 až do  
křižovatky u vysílače na Sebranicích. Rekonstrukce mostu u čp. 
143 je také v projektu. Zároveň se zpracovává projekt optického 
kabelu na Pohoře a Kališti. 
     Tato velká akce chce po obci i další zásahy, a to v odvodnění, 
na kterých by se mělo pracovat už z jara 2025, a to u sjezdu k čp. 
233, 313, 232, 284 a u sjezdu k čp. 304, 239, 236, 237, 238. Vody 
budou staženy až do řeky. S tím souvisí i další, a to výměna  
osvětlení a následná úprava povrchů. 
     Na tuto velikou stavbu, která bude zasahovat do života nás 
všech, máme přípis dotace ve výši 20 mil. Kč na chodníky ze 
SFDI. Silnici a most bude financovat Pardubický kraj, s kterým se 
připravuje smlouva o spolupráci, a Cetin u toho využije možnost 
připojení optického kabelu v části Pohora. Dojde k výměně  
veřejného osvětlení v úseku stavby. 
Vážení, 
     rok 2025, ať je pro nás rokem příjemných proměn, které  
povedou ke společné tvořivé práci a k vrácení se sami 
k sobě.  Hodnoty jako respekt, úcta, pokora, vděčnost, pravda, 
svoboda,  
spolupráce, mír v nás a na celém světě, ať nás provází  
každodenním životem ve zdraví, lásce, radosti a hojnosti. 
Na příjemné potkávání s Vámi se těší 

LenkaÊKaralová,ÊstarostkaÊobce  
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ZlatáÊneděleÊ22.Ê12.Ê2024ÊvÊSebranicích VánočníÊkoncertÊvÊkosteleÊ8.Ê12.2024 

     V posledních letech je tradicí, že ZUŠ Dolní Újezd s pobočkou 
v naší základní škole, připraví se svými žáky vánoční koncert  
v kostele sv. Mikuláše v Sebranicích. Představení se odehrává  
v adventním čase a nese v sobě kouzlo radosti, lásky a obdivu ke 
všemu krásnému. 
     Letošní koncert se konal v neděli 8. 12. 2024 a na adventním 
věnci se rozhořela druhá svíce, svíce pro poselství lásky. 

JanaÊSvobodová 

     Je tomu už 10 let, kdy hasiči z nedaleké obce a sdružení SDH 
Desná přišli s nápadem prodeje živých ryb v okolních vesnicích. 
Sebranice již tenkrát do svého zájmu zařadily a každoročně tak  
u moštárny můžeme vidět kádě s živými kapry. Dle předchozí  
objednávky si můžeme přijít zakoupit rybu pro štědrovečerní  
hostinu a navnímat vánoční atmosféru, která je tady. Je to tradice, 
která si získala jak svoje kouzlo, tak i velký zájem místních.  
Většina si tak ještě stihne mezi sebou při čekání popovídat, popřát 
si krásné prožití vánočních svátků a ve zdraví vše nejlepší do  
nového roku. Někteří tak koupi spojí s procházkou, což při cestě 
nazpět s živým a mrskajícím se kaprem v nádobě či igelitové tašce 
bývá pro mnohé úsměvné. 
     Letos prodej kaprů vyšel na neděli 22. 12. 2024, které se někdy 
říká i „zlatá“ a na adventním věnci svítila již poslední, čtvrtá svíce, 
svíce „andělská“ - nesoucí mír a pokoj. 
     V tento den nebylo v Sebranicích ještě všem radostem konec. 
Kdo má rád koncerty, hudbu, místní prostředí … a kapelu Unotrio, 
nenechal si ujít koncert, který byl jejich dárkem pro nás.  
Dlouhodobé nadšení kluků pro hudbu, pro lásku k tvorbě převzaté 
i vlastní a zvolený termín těsně před vánočními svátky přilákal do 
kulturního domu v Sebranicích velké množství posluchačů  
místních i z blízkého okolí. S domácím publikem tak vzešel  
společný zážitek, který byl krásný a koncert tak u mnohých předčil 
očekávání. 
     Tímto vyplněným svátečním dnem se opět potvrdilo, že se zde 
máme opravdu moc krásně a za to všemu a všem moc děkuji. 

JanaÊSvobodová 

 

KulturníÊakceÊvÊroceÊ2024. 
 

     Chtěla bych poděkovat všem, kteří se jakkoliv podíleli na  
kulturních a sportovních akcích během celého uplynulého roku  
v naší vesnici. Je fajn, že člověk nemusí vždy jezdit  za kulturou, 
odpočinkem a sportem  někam jinam. Jejich výčet by byl hodně 
dlouhý, stejně tak i míst, kde se konaly. Vždy bylo o nás,  
návštěvníky místní i přespolní, moc dobře postaráno.  
VŠEM MOC DĚKUJI.            

AnnaÊKlejchováÊ 
Foto:ÊM.ÊKučerováÊ4x 
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Pro více fotografií navštivte naše webové stránky, tam určitě svého andílka najdete     . 

ProsinecÊvÊnašíÊškolce 

Pečení perníčků 

ZaÊMŠÊJanaÊMokrejšová,ÊředitelkaÊMŠ 

Andělská vánoční besídka 
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ÊÊÊÊÊKdyž se řekne slovo Vánoce, mnozí z nás si představí sníh, 
stromeček, cukroví, pohádky, lodičky ze skořápek, smaženého 
kapra nebo prskavky. Vánoce jsou ale také časem setkávání.  
A jedno takové setkání proběhlo v úterý 10. prosince i u nás ve 
družině. My se ale musíme vrátit v čase asi o dva měsíce dozadu 
a prozradit vám, co tomuto dni předcházelo. 
     Již delší čas se nám v hlavě rodil plán na uspořádání nějaké  
předvánoční akce, která tu ještě nebyla. Napadlo nás, že by to 
mohl být vánoční jarmark. Za utržené peníze z prodeje výrobků 
bychom si pak koupili výtvarný materiál na další tvoření. Společně 
jsme se tedy pustili do vyrábění svícnů, dekorací, vonných solí, 
aromatických olejových parfémů, dárkových obálek a jmenovek  
a dalších věcí. Čím déle jsme na výrobcích pracovali, tím více 
jsme zjišťovali, že bychom jarmarku chtěli dát ještě nějaký větší 
rozměr. Proto padl návrh, že výtěžek z prodeje věnujeme někam, 
kde jej budou potřebovat  více než my. Vybrali jsme si tedy Spolek 
Štístko z nedalekého Lezníka. 
     V den jarmarku se žáci čtvrté třídy proměnili v prodejce a v naší 
improvizované tržnici na chodbě prodávali příchozím rodičům své 
výrobky. Jejich skvělý obchodní duch, komunikační umění  
a  osobní kouzlo způsobily, že výrobky mizely před očima a  
kasičky se plnily mincemi i bankovkami. 
     Kdo byl znaven nakupováním, mohl se jít občerstvit do kavárny, 
která byla v prostorách horní družiny. Podávala se káva, čaj, punč, 
domácí pečený čaj i sladké dezerty. O jejich napečení se postaraly 
maminky ze Spolku rodičů. Rodiče si také s dětmi mohli společně 
zahrát stolní hry, ping pong, postavit něco z Lega nebo pozdravit 
křečka Bobíka. Mnoho dospěláků využilo čas i k tomu, aby si spolu 
jen tak v klidu u kávy nebo punče popovídali. Když se s námi před 
šestou hodinou večerní rozloučili poslední rodiče s dětmi, čekal 
nás ještě jeden velký úkol. Bylo potřeba spočítat , kolik jsme  
vlastně pro Spolek Štístko vydělali peněz. V duchu jsme si přáli, 
aby to bylo alespoň 4 nebo 5 tisíc korun. To by byl krásný vánoční 
dárek. Záhy jsme ale zjistili, že díky šikovnosti dětí, které opravdu 
vyrobily nádherné věci, také díky našim skvělým prodejcům a  
hlavně díky velké podpoře a štědrosti rodičů i pedagogů školy, 
kteří si výrobky kupovali, jsme utržili neskutečných 14.220 Kč.  
     Teď už jen zbývalo vymyslet, jak originálně peníze předat.  
Druhý den jsme tedy zavolali do Štístka, že potřebujeme pomoci 
s odchytem toulavé kočky, která se nám usídlila na půdě školy. 
Oni nakonec souhlasili a odchyt byl domluven na pátek dopoledne. 
Nikdo z nich netušil, že je to pouze záminka k tomu, abychom je 
dostali k nám do školy.  
     Mezitím jsme si sehnali plyšovou kočičku, které jsme z tělíčka 
vybrali vycpávku a místo ní jsme tam schovali peníze. V pátek 
jsme kočičku posadili na trám, děti i dospělí se sešli společně ve 
družině a čekali jsme na odchyt. Pracovníci stanice byli náležitě 
vybaveni. Dostavili se do školy s odchytovou klecí, rukavicemi, sítí 
i přepravní boxem v domnění, že jedou opravdu odchytávat  
toulavou kočku. Při vstupu do prostor družiny na ně místo toulavé 
kočky čekalo veliké překvapení. Třída plná dětí, kteří na ně zavola-
li ,, Překvapení ! “ Chvilku nevěděli, co se děje, ale když jsme jim 
vysvětlili, oč tu běží, ulevilo se jim a překvapený výraz ve tváři  
vystřídaly slzy dojetí v očích.  Toto nikdo z nich nečekal. Takový 
odchyt ještě nezažili. Kočičku si tedy opatrně sundali z trámu,  
krátce nám o své práci pohovořili, ještě jednou poděkovali za to, 
že jsme se rozhodli podpořit jejich zařízení a pak zase spěchali 
zpět ke svým svěřencům. Čekala je totiž návštěva veterináře 
s nemocným kocourkem.  
     My všichni jsme si potom uvědomili jednu věc. Že když spojíme 
své síly, tak se ze zdánlivě malých činů mohou stát velké věci. Už 
víme, že můžeme – li  jen trochu pomoci, měli bychom to udělat.  
A pokud je to načasováno dokonale, tak jako se to podařilo nám, 
může se z toho vyklubat takový malý vánoční zázrak. Moc  
děkujeme všem, kteří nám ho pomohli zrealizovat. 

LenkaÊKunčíková,ÊPetraÊVetešníkováÊDis. 
VychovatelkyÊŠD 

Kavárnička ve družině 

Ukázka odchytu 

Spokojení návštěvníci z řad rodičů 

Usměvavé prodavačky 

CharitativníÊjarmarkÊveÊdružiněÊÊÊÊ 
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CoÊseÊdějeÊzaÊdveřmiÊZŠ? 

MladýÊtalentÊPardubickéhoÊkraje 
 
     V úterý 19. listopadu 2024 se uskutečnilo slavnostní udílení cen 
Mladý talent Pardubického kraje 2024 a to v budově hlavního  
nádraží v multifunkčním sále Sirius. Výjimeční žáci základních  
a středních škol byli oceněni za své mimořádné úspěchy a výkony 
v nejrůznějších oblastech. 
     Komise měla nelehký úkol vybrat ze 109 podaných návrhů ty 
nejvýraznější talenty. Výběr nebyl snadný, ale nakonec ocenění 
získalo 31 nejlepších – z toho 8 žáků základních škol a 23  
studentů středních škol. Letošní, v pořadí již 17. ročník ocenění 
pro talentované žáky základních a středních škol opět zdůraznil 
úspěchy mladých lidí. Ti excelovali v celostátních a mezinárodních 
soutěžích, pracovali na zajímavých projektech a dosáhli  
vynikajících výsledků v rozmanitých oblastech.  
     Ocenění Mladý talent Pardubického kraje za rok 2024 získala 
naše žákyně Eliška Jánová (9. třída) za její mimořádné úspěchy 
v přírodovědných soutěžích. Elišce děkujeme za příkladnou  
reprezentaci naší školy a věříme, že snad bude mít v budoucnu  
i nějaké následovníky. 

Mgr.ÊVěraÊKořínkováÊÊ 

 

ExkurzeÊ4.ÊaÊ5.ÊročníkuÊdoÊHradceÊKrálovéÊ 
 

     Ve středu 20. 11. 2024 jsme jeli se 4. třídou do Hradce Králové 
a navštívili planetárium, akvárium a divadlo. Nejprve jsme vyrazili 
do planetária, kde nás v digitáriu čekalo povídání o vesmíru.  
Ukázali nám různá souhvězdí a dokumentární film Voyager. Ten 
nám umožnil prozkoumat jiné planety a vesmírnou sondu.  
Dozvěděli jsme se spoustu nových informací. V kopuli planetária 
jsme zhlédli dalekohledy a tellurium, které nám přiblížilo pohyby 
Země. Poté jsme se přesunuli do Obřího akvária, kde byly lebky 
amazonských ryb, tropický deštný les a akvária plná zajímavých 
ryb. Mohli jsme obdivovat i pestrobarevné papoušky, rejnoky, želvy 
a tropické rostliny. Nakonec jsme se ocitli v zákulisí divadla Drak, 
podívali se na místa, kam běžní návštěvníci nemají přístup – např. 
do řezbářské dílny loutek, šaten herců, jídelny, ale i do samotného 
sálu divadla, kde se představení odehrávají. Všichni jsme si  
vyzkoušeli hrát divadlo s loutkami i maňásky, práci scénografa či 
zvukaře. Labyrint Divadla Drak nás okouzlil a chceme vyrazit na 
samotné představení. Exkurze se nám moc líbila! Děkujeme za 
finanční příspěvek školy na dopravu a těšíme se na další společné 
zážitky!  

žáciÊ5.Êročníku 

Zdravohrátky 
 

     Dne 6. 11. se tři dívky z deváté třídy zúčastnily Zdravohrátek. 
Ve Svitavské Střední zdravotnické škole bylo pro účastníky  
nachystáno několik stanovišť, kde se blíže seznamovali 
s prostředím školy i nemocnice. Vyzkoušeli si, jak se určují krevní 
skupiny, jak to funguje na „záchrance“, jak náročné je někoho  
resuscitovat a mnoho dalšího. 
     Našim děvčatům tato zkušenost pomohla v rozhodování  
o budoucím povolání. 

JanaÊMlejnkováÊ 
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Poděkování 
 
     Již několikátou sezonu jsem se účastnil tenisového turnaje 
ve čtyřhře v Sebranicích, hraného o „PohárÊ starostkyÊ obceÊ
Sebranice“. V roce 2024 se jednalo o 13. ročník a přihlásilo 
se 9 dvojic. Bohužel se nám nedaří odehrát více zápasů do 
prázdnin a dovolených. Koncem léta přicházejí skreče  
a Rosťa Svoboda má na konci  starosti s celkovým  
vyhodnocením turnaje. Děkuji mu za péči o nás hráče a věřím, 
že se další ročník vydaří lépe, co se týče množství  
odehraných zápasů. Záleží to na nás hráčích, když se  
přihlásíme měli bychom i duely odehrát. Několik podobných 
akcí jsem pořádal i v Osíku a vím co to obnáší. Našich 37 
ročníků turnaje v rodinném volejbalu je možná vyjímkou.  
     Děkuji paní starostce Sebranic Lence Karalové za  
příkladnou podporu tenisovému turnaji během roku a vždy 
příjemné zakončení turnaje v zasedací místnosti na Obecním 
úřadu v Sebranicích. Mimo tradičního poháru je připraveno  
i malé občerstvení. Jménem svým i spoluhráčů děkuji za  
podporu v podobě pernamentek do dalšího turnaje.  

JanÊNěmec,ÊOsík 

ÚspěchÊEliškyÊJánovéÊveÊSvitavskéÊčtečce 
 

     Ve středu 11. prosince slavila naše žákyně 9. třídy Eliška  
Jánová další úspěch, když obsadila první místo v literární soutěži 
Svitavská čtečka. 
     Soutěž pořádaná svitavským gymnáziem je určena pro žáky 9. 
ročníku ZŠ a odpovídajícího ročníku víceletých gymnázií. Skládá 
se ze dvou částí. První část byla zaměřena na práci s literárními 
texty, pojmy a literární teorií. Ve druhé části pak soutěžící tvořili 
vlastní text podle zadaných kritérií. 
     Letos se Svitavské čtečky zúčastnilo 46 soutěžících. Naši školu 
reprezentovaly Eliška Jánová a Zuzana Bartoňová. Eliška 
v literárním klání porazila i gymnazisty a umístila se na prvním 
místě. Odměnou jí byly diplom, čtečka a také putovní cena. 
Skromná Eliška tuto soutěž hodnotí jako jednu z nejpříjemnějších 
soutěží, kterých se kdy zúčastnila. Nejen kvůli přátelské atmosféře 
a skvělé organizaci, ale především kvůli pestrosti a zábavnosti 
testu, což podle ní není samozřejmostí.  
     Oběma děvčatům děkujeme za vzornou reprezentaci naší školy 
a přejeme jim mnoho dalších úspěchů. 

Mgr.ÊLenkaÊČermáková 

ZájezdÊdoÊadventníÊBratislavy 
 
     Ve čtvrtek 12. prosince se žáci druhého stupně naší školy  
vypravili do předvánoční Bratislavy, aby se seznámili sௗhistorickými 
památkami a nasáli jedinečnou atmosféru slovenského hlavního 
města v době adventu.  
     První zastávkou prohlídky byl secesní Kostel svaté Alžběty 
Uherské, známý též jako Modrý kostelík. Dále si žáci mohli  
prohlédnout např. Grasalkovičův palác (sídlo prezidenta),  
Michalskou bránu, operu Národního divadla, Hlavní náměstí  
a Hviezdoslavovo náměstí, kde probíhaly adventní trhy. Většina 
žáků si pro štěstí pohladila sochu Čumila a vyfotila se u některé 
z dalších soch, které město zdobí. Z Bratislavského hradu byl  
nádherný pohled na osvícené večerní město, Dunaj a také např. 
na most Slovenského národní povstání s vyhlídkou UFO.  
Adventní atmosféru si všichni naplno užili při návštěvě tradičních 
vánočních trhů, kde mohli ochutnat místní speciality, pokochat se 
bohatou výzdobou, obdivovat rozmanité rukodělné výrobky. 
     Návštěva Bratislavy se pro všechny účastníky stala nejen  
kulturním obohacením, ale také příjemným naladěním na vánoční 
svátky. Věříme, že si z tohoto výletu odnesli i nezapomenutelné 
zážitky.  

Mgr.ÊLenkaÊČermáková 

CoÊseÊdějeÊzaÊdveřmiÊZŠ? 

PosledníÊdenÊvÊroceÊ2024 
     Poslední den v roce 2024 - na Silvestra - krátce po 18. hodině 
zazněly u betléma vánoční skladby a koledy v instrumentálním 
podání od Jana Pohorského a jeho vnuka Vojty Boštíka. 
     Děkujeme za tento krásný počin při scházení se lidí k moštárně 
na občerstvení a čekání na ohňostroj. 

Foto:Êp.ÊJílek,ÊM.ÊČermák 
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Pozvánky 

PozvánkaÊdoÊkrytéhoÊbazénu 
 

Obec Sebranice zajistila  
pronájem krytého bazénu  

v Litomyšli. 
VÊsobotuÊ11.Ê1.Ê2025Ê 
veÊvoděÊodÊ10:00Ê 
doÊ11:00Êhod.  

Doporučený sraz na místě  
v cca 9:40 hod.  

Doprava vlastní, vstup všem 
zdarma. 

      Kdo poslední odpoledne loňského roku zavítal do „školkového 
lesa“, mohl si projít tajuplnou Silvestrovskou stezku. Na necelé 
kilometrové cestě byly známé i méně známé pověsti  
o Sebranicích, tak jak je sepsali autoři do vlastivědného časopisu 
Od Trstenické stezky. Některé pověsti byly zaznamenány žáky  
v brožurce, sestavené panem učitelem Jaroslavem Bauerem,  
Pověsti a povídačky z okolí Sebranic a Lubné. 
     Děkuji všem, kdo se vydali na procházku lesem. A nebylo nás 
málo, kdo jsme s dětmi vyšli do jasného mrazivého počasí. Přišlo 
téměř 40 odvážných dětí se svými blízkými. Všechny byly  
vybavené lucerničkami, čelovkami, nebo jinými svítidly a mohly si 
tak přečíst, nebo si nechat přečíst o rytíři Toulovci, fekstech,  
nepravém poustevníku nebo záhadné bílé postavě z Karlova.  
V polovině cesty se objevila  
i Popletýna -  nejmladší z 
našich pověstí. Asi všechny 
děti, které chodily do místní 
mateřské školky, o ní slyšely. 
A právě na silvestra ji i viděly!  
A protože se Popletýně často 
nepodaří i ty nejprostší věci, 
děti jí pomáhaly s vařením  
polévky. Na konci cesty čekal 
opravdový Vavřinec Toulovec.  
Alespoň na poslední den  
v roce se vrátil do svého  
rodiště i s malým pokladem. 
     Mnoho lidí také nezištně se 
silvestrovskou stezkou pomá-
halo, buď morální podporou 
nebo svým nadšením a pří-
tomností. Tereza Glanznerová 
namalovala k mnoha  
pověstem obrázky. Danča 
Malá jim dodala barvu  
a pomohla s přípravou i organizací. Jana Svobodová vymyslela 
místo konání a obec Sebranice vyšla celému projektu vstříc,  
zařídila poklad a pomohla s plakáty. 
     Možná právě vy znáte další zajímavé příběhy ze Sebranic, 
Pohory, Kaliště nebo Vysokého lesa, které se na stezce  
neobjevily, ani nejsou ve zmíněných brožurách. Budu velmi  
vděčná, když se se mnou o ně podělíte. 

MarieÊKučerová 

SilvestrovskáÊstezka 

Foto:ÊJ.ÊKučeraÊ2x,ÊJ.ÊSvobodováÊ1x 

PozvánkaÊnaÊbrusleníÊ 
 

     Srdečně Vás zveme na bruslení na zimním stadionu  
v Poličce, které se uskuteční  

vÊneděliÊ19.Ê01.Ê2025ÊodÊ18ÊdoÊ19:30Êhod.Ê 
     Zájemci o hraní hokeje - hokejky a puky s sebou.  

Doprava vlastní, vstup všem zdarma. 

BrusleníÊnaÊstadionuÊvÊPoličceÊ30.Ê12.Ê2024. 

     Srdečně zveme všechny děti na DětskýÊplesÊPODÊHLADINOUÊ
MOŘE, který se uskuteční 18.Ê lednaÊ odÊ 15:00Ê v Kulturním domě  
v Sebranicích.  

TěšíÊseÊnaÊVásÊsebraničtíÊanimátoři.Ê 
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KdoÊpodáváÊdaňovéÊpřiznání? 
 

     To by neměli zapomenout zejména ti poplatníci, kteří v roce 
2024 nově nabyli do svého vlastnictví pozemek, zdanitelnou  
stavbu nebo bytovou či nebytovou jednotku nebo pokud  
zaevidovali krajinný prvek na svém pozemku. Také ti, kteří  
nemovitou věc darovali, prodali nebo jinak pozbyli k 31. 12. 2024.  
 
TermínÊpodáníÊdaňovéhoÊpřiznáníÊjeÊdoÊ31.Ê1.Ê2025. 

VýjezdyÊpracovníkůÊFÚÊdoÊLitomyšle 

     Ve čtvrtek 16.Ê lednaÊ 2025Ê v 17Ê hodin, se v sále Kulturního  
domu v Sebranicích uskuteční trénink družstev dětí a mládeže 
SDH Sebranice. Srdečně zveme stávající členy družstev i nové 
zájemce na tuto akci. Zájemcům o členství v družstvech dětí  
a mládeže rádi představíme náplň a činnost našich mladých  
hasičských sportovců.  
     Na setkání se těší tým vedoucích mládeže SDH Sebranice. 

JiříÊNechvíle,ÊjednatelÊSDHÊSebranice 

TréninkÊaÊnáborÊdoÊdružstevÊdětíÊaÊmládežeÊ
SDHÊSebranice 

     Pojďte se zapojit do  
maškarního reje a pomozte 
nám s tradicí, která je v 
Sebranicích více jak 100 let 
spjata. Věk nerozhoduje. 
 
 Ozvěte se nám na email: 
obec@sebranice.cz nebo 
tel.: 461 745 133. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
    
 

ÊÊÊÊÊVíceÊ informacíÊ vÊ příštímÊ
vydáníÊSebranickýchÊnovin. 

ChodníkÊÊaÊvýměnaÊveřejnéhoÊ 
osvětleníÊnaÊPohoře 

© OdÊ11Êhod.ÊzabijačkovéÊdobrotyÊÊÊÊ © OdÊ13:30ÊhodÊmaškarníÊrej 
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TříkrálováÊsbírkaÊ2025 

KristýnkaÊKalánková,ÊRozálkaÊVopařilová,Ê 
SofinkaÊKlusoňová 

PepaÊMotyčka,ÊTomášÊKysilka,ÊMarkétkaÊKysilkováÊ 
aÊStáňaÊKysilkováÊ 

EliškaÊPavlišová,ÊRozálkaÊKusá,ÊBarunkaÊ 
PatočkováÊaÊJanaÊSvobodová 

     Dobrá věc se opět podařila a v sobotu 4. 1. 2025 putovalo naší vesnicí deset skupinek tříkrálových koledníků.  
Zdá se Vám to hodně, říkáte si proč tolik? Přidělené úseky díky tomu nebyly moc velké, naši malí koledníci je zvládli obejít a tradičně 
nevynechali žádný obydlený dům, navštívili i to nejvzdálenější stavení, jedna ze skupinek zajela, jako vždy, také i na Vysoký les.  
     Malým i velkým koledníkům mnohokrát děkuji za jejich koledování. 
A i jejich rodičům, kteří nám na celé dopoledne nejen svěřili svá dítka, ale mnozí z nich byli právě těmi velkými koledníky.  
     Hlavní podíl na hladkém průběhu měla i tentokrát Jitka Jílková, která se mnou na průběhu sbírky aktivně spolupracuje od samého 
počátku. 
     Děkuji všem za srdečné přijetí tříkrálových koledníků a za každý příspěvek do kasičky Charity, který pomůže těm, kteří to nejvíce 
potřebují. 

AnnaÊKlejchová 

LukášÊKadlecÊ(Lubná),ÊKateřinaÊ
Kuchtová,ÊTerezieÊSommerová  

LucinkaÊŘíhová,ÊNatálkaÊKlusoňová,ÊNelinkaÊPoulová 

LudmilaÊKřivková ,ÊAnnaÊKřivková,ÊMartinkaÊ 
Kysilková aÊLudmilaÊKřivková  

BéďaÊaÊAnežkaÊPatočkovi,ÊSofinkaÊ
KlejchováÊaÊJiříÊPatočka 

ŠtěpánÊaÊOndraÊKučerovi,ÊMarkétkaÊDrobná,ÊVerunkaÊ
Sommerová,ÊVojtaÊHomolka,ÊJanÊJeleček

ViktorkaÊNováková,ÊJaničkaÊMalá 
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     Když jsme šli v sobotu koledovat, tak sice byla venku zima, ale 
stálo to za to. Zahřál nás dobrý pocit z pomoci druhým a navíc 
jsme dostali spoustu sladkostí. Děkujeme všem lidem,  co přispěli 
do letošní Tříkrálové sbírky.  

TomášÊKysilka 
 
     Líbilo se mi, že jsem se mohla převléknout za krále. Příště 
půjdu zase. 

NatálkaÊKlusoňová 
 
     Bavilo mě zpívat lidem koledu. Na příští rok se moc těším. 

SofinkaÊKlusoňová 
 
     Nejlepší bylo, že jsem mohla být černá. Vykoledovali jsme si  
sladkosti. A taky se mi líbilo, když jsem nosila kasičku, ale střídali 
jsme se s Luckou. A za koledování jsme dostali nákrčník, ten se mi 
taky líbí. 

NelinkaÊPoulová 
 
     Letos se opět sešla prima parta, bylo to super. Byla jsem ráda, 
že mohu přispět na dobrou věc, 

TerezieÊSommerová 
 
     Koledování mě baví. Letos napadl sníh, tak jsme si to užili. Za 
koledování chodíme na pohádku do kina do Poličky. 

VerunkaÊSommerová 
 
     Líbilo se mi, že jsme zpívali lidem. A že jsme se střídali 
v nošení kasičky, cukru a komety.  

KristýnkaÊKalánková 
 

     Bylo to dobrý. Ty peníze potřebují postižení lidé. Nechodím jen 
kvůli sladkostem. 

OndraÊKučera 
 
     Byl jsem rád, že jsme si mohli zazpívat a být spolu. Jsem rád, 
že chodíme Tříkrálovou sbírku za lidi, kteří to potřebují. Užili jsme 
si to, bylo i kupa zábavy a srandy.  

ŠtěpánÊKučera 
 
     Koledování jsem si pěkně užil. Ale bolely mě nohy. Zpívání bylo 
dobrý, ale toho černýho vzadu jsem trochu pletl.  

BéďaÊPatočka 
 
     Bylo to super. Budeme mít barevný nákrčníky. A navíc jsem  
dostala tolik sladkostí, že se mi nevešly ani do kufříku, skoro.  
Nešlo to zavřít. Maminka mi pomohla. A nechám si to až budu mít 
chuť. 

BarunkaÊPatočková 
 

     Líbilo se mi, jak jsme házely sněhové koule do potoka  
a s Eliškou jsme dělaly sněhuláka. A také se mi líbilo, jak jsme 
rozdávaly cukříky a co jsme si všechno vykoledovaly. 

RozálkaÊKusá 
 

     Máme tady hodně dobrých lidí. Kromě příspěvků do kasičky  
nabízejí pohoštění i koledníkům. Něco na zub, teplý čaj nebo  
kofolu. Je to od nich milé. Děkujeme za všechno.  

JiříÊJílek 

ŠtěpánÊaÊOndraÊKučerovi,ÊMarkétkaÊDrobná,ÊVerunkaÊSommerová,Ê
VojtaÊHomolka,ÊJanÊJeleček 

TříkrálováÊsbírkaÊ2025 

VýtěžekÊzÊtříkrálovéÊsbírkyÊ4.Ê1.Ê2025 
 

     V obci Sebranice se vybralo 78.Ê893,-ÊKč. 
 
     Výtěžek je z pokladniček - z plateb v hotovosti, platby přes QR 
kód, které jsou od loňského roku možné, zahrnuty nejsou. 
 
V loňském roce 2024 bylo vybráno 75.476,- Kč. 

HodnoceníÊkoledníků 



-12- 

SebranickéÊ noviny,Ê noviny obce Sebranice u Litomyšle., periodický tisk územního samosprávného celku. Vychází 1x měsíčně. 
Vydává Obec Sebranice, Sebranice 30, 569 62, Sebranice u Litomyšle, IČ 00277339, tel. 461 745 133, obec@sebranice.cz, 
www.sebranice.cz. Na vydání se podíleli Lenka Karalová, Lucie Kusá, Jana Svobodová, Michal Čermák. Grafická úprava: Lucie 
Kusá, Michal Čermák. Podepsané příspěvky vyjadřují názory dopisovatelů a nemusí být vždy totožné s názory redakce. Povoleno 
Ministerstvem kultury ČR, reg. číslo MK ČR E 12052. Náklad 450 výtisků. Bezplatné. Neprošlo redakční jazykovou úpravou.  
UzávěrkaÊpříštíhoÊčíslaÊ20.Ê1.Ê2025, vydáníÊ1.Ê2.Ê2025ÊTisk AP tiskárna Osík; PČŘ: 88445719. 

RozpisÊslužebÊzubníÊpohotovostiÊ 
(soboty,Êneděle,ÊsvátkyÊ8–11Êhod.) 

Leden,ÊúnorÊ2025 
11.-12. 1. 2025     MDDr. M. Večeřová        Litomyšl 737 006 138 
18.-19. 1. 2025     MUDr. M. Adamcová     Polička 461 725 987 
25.-26. 1. 2025     MUDr. S. Adamec        Polička 461 725 987 
1.-2. 2. 2025     MDDr. V. Dušková      H. Sloupnice 606 645 895 
8.-9. 2. 2025     MUDr. I. Burešová        Litomyšl 461 614 569 
15.-16. 2. 2025     MUDr. T. Cacek        Trstěnice 461 634 157 

PozvánkyÊnaÊplesovouÊsezonu 

Plesová sezona 2025 
Datum Akce Kde 

10.01.2025 Farní ples Sebranice 
11.01.2025 Tříkrálový ples Dolní Újezd 
18.01.2025 Myslivecký ples Poříčí 
18.01.2025 Sokolský ples Dolní Újezd 
18.01.2025 Dětský ples Sebranice 
21.02.2025 Hasičský ples Sebranice 
25.01.2025 Ples TJ Sebranice Lubná 
25.01.2025 Desná Hasičský ples Horní Újezd 
08.02.2025 Hasičský ples Dolní Újezd 
08.02.2025 Obecní ples Horní Újezd 
15.02.2025 Ples SDH Lubná Lubná 
15.02.2025 Skautský ples Dolní Újezd 
28.02.2025 Obecní ples Poříčí 
01.03.2025 Školní ples Budislav 
02.03.2025 Karneval MŠ Sebranice 
02.03.2025 Dětský karneval Budislav 
15.03.2025 Dětský karneval Lubná 


